
Aankondiging herbestemming Mariakerk 

Beste parochianen, 

In de regio van het samenwerkingsverband De Heilige Familie, bestaande uit zes parochies in de regio 

IJmond-Noord, vindt binnen  het regiobestuur, de locatieteams en het bisdom Haarlem-Amsterdam 

frequent overleg plaats over de toekomst. Dat zijn discussies over onder meer de pastorale bezetting, de 

samenstelling van het vrijwilligerscorps, de consequenties van de teruggang van het aantal kerkgangers 

en daling van de bijdragen parochianen, de mede door inflatie oplopende kosten en de toenemende 

exploitatietekorten. Die discussie raakt ook Heemskerk, dat op dit moment nog steeds de rijkdom van 

twee katholieke kerken, op zo’n 500 meter van elkaar, telt: het statige rijksmonument de Laurentiuskerk 

met zijn parochiecentrum en aangrenzende kerkhof en het modernere, gemeentelijk monument de 

Mariakerk met zijn functionele Esplanadezaal en aangrenzende pastorie.  

In de bijna 40 jaar dat ik deel mag uitmaken van het parochiebestuur, waarvan 26 jaar sinds de fusie van 

beide Heemskerkse parochies per 1 januari 1997, zijn de beide kerkgebouwen steeds elkaars aanvulling 

geweest. Zeker ook wijlen deken Ton Cassee heeft dat argument 20 jaar lang richting bisdom gebruikt 

om het bestaansrecht van beide gebouwen te rechtvaardigen. 

Echter de situatie is het afgelopen decennium, mede onder invloed van corona, ook in Heemskerk wel 

veranderd. Door voortgaande krimp van de katholieke kerk en teruggang in de financiën zullen we ook 

in Heemskerk een drastische keuze moeten maken. Een keuze die ik dikwijls tijdens de discussies aan de 

bestuurstafel een ‘duivels dilemma’ heb genoemd. Beide kerken zijn mij persoonlijk even lief: ik ben in 

de Laurentiuskerk gedoopt, heb in de Mariakerk mijn eerste communie, vormsel en onze 

huwelijksinzegening mogen ontvangen. Mijn schoonmoeder is begraven vanuit de Mariakerk, mijn 

schoonvader vanuit de Laurentiuskerk. De uitvaartdiensten voor mijn beide ouders waren ook in de 

Laurentiuskerk en rusten op de prachtige urnenhof aldaar. Ik realiseer mij dat ook bij velen van u er 

gevoelens, emoties bij wellicht beide of één van de kerken zullen zijn.  

De discussies over welke kerk te sluiten zijn lastig. Beide kerken hebben hun specifieke kenmerken en 

karakter. Als bestuur hebben we daarom in 2021 ook hulp ingeroepen van buitenaf. We hebben een 

onafhankelijke vastgoeddeskundige laten analyseren welke van de twee kerken in Heemskerk de beste 

mogelijkheden tot herbestemming zou bieden. Dit onafhankelijke, zakelijke onderzoek wees uit dat de 

Mariakerk (inclusief pastorie en omliggende tuinen) vanuit verschillende scenarios (te weten regulier 

wonen, woonzorg en buurthuis) de beste mogelijkheden tot herbestemming heeft. Dit betekent dus dat 

als we moeten kiezen voor sluiting van één van beide kerken de Mariakerk het meest in aanmerking 

komt. 

Om ook andere meningen te peilen zijn zowel in november 2021 als november 2022 door het bestuur 

presentaties aan een klankbordgroep van circa 40 parochianen gehouden om hen mee te nemen in 

onze afwegingen en te luisteren naar hun vragen en opmerkingen. Het parochiebestuur heeft na 

zorgvuldig beraad in nauw overleg met het bisdom besloten de mogelijkheden van herbestemming van 

de Mariakerk te gaan onderzoeken. Als bestuur hebben we eerder dit jaar besloten daar een periode 

van maximaal drie jaar voor uit te trekken. 

De afgelopen maanden zijn diverse gesprekken met vertegenwoordigers van de Gemeente Heemskerk 

gevoerd. We hebben ook de nieuwe burgemeester van Heemskerk, samen met één van de wethouders 

uitgenodigd om beide kerken te bekijken. Aan de Gemeente Heemskerk is nu de vraag gesteld om 

vanuit de monumentencommissie te adviseren welke aspecten van de Mariakerk als gemeentelijk 

monument moeten worden gehandhaafd of terug dienen te komen in een herontwikkeling. Dat advies 

wachten we geduldig af. 



Voor ons zijn er twee belangrijke voorwaarden voor een herbestemming van de Mariakerk: (i) realisatie 

van een ontmoetingsruimte (zoals de Esplanadezaal) en (ii) adequate herhuisvesting van de pastores die 

in de pastorie van de Mariakerk wonen. We gaan een onafhankelijke vastgoeddeskundige aanstellen om 

het bestuur in dit proces van herbestemming te ondersteunen. Dat proces moet objectief en 

transparant zijn. Zodra er meer duidelijkheid komt wat die keuze gaat worden zullen we parochianen en 

omwonenden daarvan in kennis stellen. Tot dit tijd zullen we onze beide kerken om en om blijven 

gebruiken. Ondertussen hebben we ook onze bisschop gevraagd om zijn steun en zegen over dit proces. 

Hij heeft ons een gebed aangereikt, dat ik graag met u wil bidden.  

Hemelse Vader, 

Wij doen een beroep  

op Uw goedheid en zorg voor ons allen. 

Wil onze parochiegemeenschap zegenen,  

en schenk ons het vuur van Uw Geest. 

Maak ons één van hart en één van geest 

en sterk in het geloof, de hoop en de liefde. 

Geef dat wij vele mensen mogen bereiken 

met de boodschap van het evangelie: 

dat die U mogen leren kennen 

en U ontmoeten in Uw Woord en Sacrament. 

Geef wijsheid en inzicht 

aan allen die betrokken zijn 

bij de besluitvorming over de toekomst van onze parochie, 

opdat wij als gelovige mensen  

een levende gemeenschap kunnen vormen, 

die samen komt om U te eren, 

die open staat voor wie arm zijn, 

klaar staat voor wie het moeilijk hebben 

en die in woord en daad 

aan jong en oud 

de blijde Boodschap doorgeeft. 

Help ons de keuzes te maken 

die daarvoor nodig zijn, 

ook als die soms pijn doen; 

Verlicht ons door het licht van Uw heilige Geest 

om goede beslissingen te nemen 

en in eenheid met U en met elkaar  

verbonden te blijven. 

We vragen het U op de voorspraak 

van de heilige patronen van onze parochie, 

van Uw en onze moeder Maria 

en van de heilige Laurentius, 

door Christus onze Heer.  

Amen. 
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